



LIONS CLUBS INTERNATIONAL, MD 101-SVERIGE  
GUVERNÖRSRÅDET

**PROTOKOLL NR 3, 2010-2011**

**Tid:** 2010-11-20 – 2010-11-21  
**Plats:** Hotell Erikslund, Ängelholm  
**Beslutande:** GRO Sven-Arne Wennerberg, DG 101-A Anna Maria Bernstein, DG 101-B Per-Åke Persson, DG 101-GD Lennart Pettersson, DG 101-N Ulf Holmberg, DG 101- P Monica Köhler, DG 101-S Eva Persson, DG 101-SM Per Nilsson, DG 101-SV Paul Månsson, DG 101-U Berndt Fors, DG 101-VG Ola Nordström.

§ 50 **Mötets öppnande**  
GRO Sven-Arne öppnade mötet.

§ 51 **Anmälan om övriga frågor**  
A. Handboken  
B. Insamling Pakistan  
C. Yrkande från 101-S  
D. LCIF  
E. Hjälpfonden  
F. Baltic Sea Lions  
G. Natasha Andersson  
H. Orkester Norden  
I. Teckningstävlan  
J. Övrigt

§ 52 **Med dessa tillägg fastställdes ärendelista**

§53 **Val av justeringspersoner**  
Föreslagna var DG 101SM Per Nilsson och DG 101 SV Paul Månsson.  
**Beslut:**

1. GR valde föreslagna personer till att justera protokollet.

§54 **Inkomna skrivelser och rapporter**

**1. Skokanonen**

GRO Sven-Arne Wennerberg berättade att Lions blivit kontaktade av Skokanonen som erbjudit klubbarna att delta i Skokanonen 30 års firande. Företaget erbjöd klubbarna att stå för kaffeservering och för det fick klubbarna 10 000 kronor per klubb till hjälpkassan. Ett trettiotal klubbar nappade. En klubb beslöt sända medel av detta till Världens Barn och en av Lions Cancerforskningsfonder. GRO har tillskrivit ledningen för Skokanonen och tackat för att de gav Lions detta fina uppdrag.

**Beslut:**

1. GR mottog informationen och lade den till handlingarna.

**2. Tältprojektet på Europaforum, Bologna**

GRO Sven-Arne berättade att PDG Reino Wikström blivit intervjuad i anslutning till Europaforum om Sveriges Lions tältprojekt. GRO berättade även att LCI:s administrativt högst ansvarige Peter Lynch pratat med GRO om att han följer tältprojektets utveckling.

GRO fortsatte att informera om Europaforum i Bologna. Han berättade om ett beslut Europaforum tagit om att inrätta en ”steering-committé”. Den ska planera för Europaforum och för kandidater till internationella styrelsen.

GRO Sven-Arne berättade också om att en stor del av programmet på Europa Forum handlade om en ny och kommande organisation för frågorna medlemskap och ledareutveckling inom Lions. GLT och GMT (GLT = ledarutveckling; GMT = medlemsfrågor).

**Beslut:**

2. GR lade informationen till handlingarna.

§ 55 **Genomgång av AU protokoll 2, 3 och 3 B samt föregående GR protokoll**

PGRO Annette Eiserman-Wikström påpekade att hon vill ha in i protokollet att Sven Steffner valdes till Sveriges Lions Hjälpfond enligt förslaget på GR mötet i Visby.

GRO Sven-Arne berättar att han försökt få tag på Lensway för att fortsätta kontakten om att Lions 5000 nya glasögon, men att han inte fått tag på ledningen för Lensway.

**Beslut:**

1. GR noterade detta och beslöt att lägga protokollen till handlingarna.

§ 56 **Ekonomi, budget, rapporter projektmedel** Bilagor 110, 111, 112, 113

Controller Björn Wahlenius redogjorde för ärendet enligt bilagorna. Controller Björn fortsätter att redogöra för budgetutfall. Bland annat berättar han att varulagret ökat, att nu syns posten för vad vice GRO kostar i budgeten – kostnaden har flyttats från underkontot för AU till egen post. Björn berättar att kostnaden ökat för distributionen av The Lion och Handboken, det senare för att den blivit momsbelagd.

DG 101-A Anna-Maria ställer fråga om annonsförsäljning till The Lion. Redaktör Maud Nordell berättar att under årens lopp har olika försäljare av annonser försökt sälja annonser mot provision, men att det inte är lätt då målgruppen är liten. Hon passar på tacka en Lion i en Gävleklubb som för sitt företag köpt annons i The Lion. GRO Sven-Arne sade att tidningskommittén även diskuterat att försöka få till stånd samarbete med andra liknande tidningar för att hitta synergieffekter i annonsförsäljningen.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

§ 57 **Rapport från placeringsgruppen** Bilaga 109

Björn berättade om rapporten i bilagan och tillade att ordförande för Placeringsgruppen, Lion Gunnar Schönberg, sagt att gruppen funnit att summan på checkräkningen är stor och därför beslutat om att flytta 1 miljon kronor från checkkontot till ett placeringskonto på tre månader för att få bättre ränta.

**Beslut:**

- GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

§ 58 **Rapporter**

**1. FUU Per-Åke Öster** Bilaga 92

Per-Åke började med att lyckönska DG Anna-Maria och DG Ulf för att de fått utmärkelse av LCI för att deras distrikt visar plus vad gäller nya medlemmar. DG Anna-Maria och Ulf får även ta emot varsin utmärkelse från IP Sid Scruggs ur GRO Sven-Arnes hand.

Per-Åke Öster fortsatte att redogöra för den rapport som finns med som bilaga till ärendet. GRO Sven-Arne efter lyste materialet i verktygslådan.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**2. IT-gruppen** Bilaga 107

Sune Karlsson redogjorde för den rapport som finns med i bilagan till handlingarna. Han berättade bland annat om att ett antal Lions på frivillig basis ska testköra före jul. Sune lyfte fram frågan om M-rapporter och ställde frågan till GR: ”Ska nu klubbarna själva få avgöra när de vill rapportera vid förändringar in i registret eller ska de fortsätta uppmanas rapportera en gång per månad – oavsett förändringar eller inte?”

DG Anna-Maria ställde frågan: ”Vad händer om klubbar inte rapporterar på ett halvår?”

DG Ola tyckte att: ”Det finns åsikter bland klubbar att de bara ska behöva rapportera när det skett förändringar, jag tycker det är perfekt om vi får ett sådant beslut.”

**Beslut:**

2. GR beslutade att klubbarna ska rapportera varje månad.

**3. Hjälpkommittén**

IRD Alf Bakken berättade att Sveriges Lions ur Katastrofberedskapen sändt 250 000 kr till UNHCR för att hjälpa Pakistan och att man skickat 100 000 kr till LCIF för att hjälpa till i Pakistan. De pengar som skickats till UNHCR har använts till att köpa filter, sovmatröor och överlevnads kit som går till området Balochistan

Vidare berättade IRD Alf att man i Hjälpkommittén diskuterat att använda medel från handikappfonden för att hjälpa handikappade i Pakistan, de drabbade i en katastrof som den i Pakistan har det svårt, de handikappade har det ännu svårare. Handikappfonden innehåller idag drygt 1 miljon

Hjälpkommittén föreslår GR att man ur handikappfonden tar 250 000 kr som skickas till handikappade i Pakistan. Och att UNHCR hjälper Sveriges Lions att rikta hjälpen direkt till de handikappade i Pakistan.

**Beslut:**

- 3 A. GR beslutade enligt Hjälpkommitténs förslag, det vill säga att bidra med 250 000 kronor ur Handikappfonden till UNCHR för riktad hjälp till handikappade som drabbats av katastrofen i Pakistan.

IRD Alf fortsatte att berätta om hanteringen av tälten i Kristinehamn och kontakter med MSB (Myndigheten för samhällsberedskap). Alf berättade att i lager finns nu 486 sommartält och 525 vintertält. 200 vintertält har inte fungerande kaminer, sade han.

Alf tog också upp att det finns klubbar som hör av sig och vill köpa tält. Tälten ligger idag på ett tullfritt lager hos MSB i Kristinehamn. Alf undrade vad klubbarna skulle betala för tälten.

**Beslut:**

- 3 B. GR beslutade att klubbarna får köpa tält för tillverkningskostnaden + tullavgift + moms.  
För de tält vi har i lager just nu är priset ca 3000 kronor.

IRD Alf fortsatte sedan att informera guvernörerna om avtalet med MSB. Alf har träffat representanter från MSB och båda parter (Lions och MSB) är överens om att avtalet mellan parterna måste skrivas om. Bland annat måste frågan om vems ansvar det är om en olycka händer vid hanteringen av lassning och lossning a tälten. Detta utförs idag av medlemmar i LC Kristinehamn. GR har tidigare tagit beslut om att avtalet ska omförhandlas.

**Beslut:**

- 3 C. GR tog emot informationen lade den till handlingarna.

**4. Ungdomskommittén**

Bilaga: 97, 103, 104, 105, 106

YED Ann-Chatrine Karlsson redogjorde kortfattat för det som står i bilagorna. Hon tillade att lägerkatalogen är ute på hemsidan och att Sveriges Lions säkrat platser på läger utomlands, vilket skedde under Europaforum. Hon sade vidare att Tullverket har 415 000 kronor att disponera för Tullhundar.

Sedan lämnade hon över ordet till ansvarig för LEO verksamheten, Monica Jönsson, LC Sölvesborg. Hon berättade att hon varit ute mycket hos klubbarna. Att det är på gång hos några att se om man kan få till LEO klubbar.

**Beslut:**

4. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**5. Lions Quest**

GRO Sven-Arne redogjorde för en rapport han fått av PID Bruno Ahlqvist om Lions Quest. Han visade även ett bildspel från Skurups kommun som arbetar med Lions Quest i skolorna. Han berättade också att Lions Quest styrelse beslutat att lägga aktiebolaget vilande och all verksamhet i Lions Quest flyttas till Stiftelsen. Skälet är bland annat att det är lättare att få sponsorer till verksamheten.

**Beslut:**

4. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

## § 59 Restaurangskolan

GRO Sven-Arne berättade att byggledningen (Gun Hilton Vikh och Börje Vikh) ska åka ned till Rumänien och avsluta projekt restaurangskolan.

IPGRO Jan Lofjård tackade Lions Finn och Lions Melker för det jobb de gjort med att granska projektet.

### **Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

## § 60 Distriktsindelning

PDG Åke Lind – LC Wä – är sammankallande för en arbetsgrupp, bestående av PDG Bengtåke Johansson – LC Gävle och PDG Jan E. Hulth – LC Eskilstuna. Gruppen har tidigare fått guvernörsråds uppdrag att arbeta fram ett förslag till en ny distriktsindelning för Lions i Sverige. PDG Åke Lind berättade att arbetsgruppen har som mål att ta fram: Ett faktabaserat och brett förankrat förslag om en ny distriktsindelning med en kostnadseffektiv organisation.

**Slutmålet** är att: Få ett beslut på Riksmötet 2012 om en distriktsindelning som har färre distrikt än idag och som lägger grunden för ett Lions som den ledande organisationen med samhällsansvar.

Han fortsatte med att säga att Lions måste anpassas till den omvärld som den arbetar i. ”Vi kan inte leva i våra egna små puppor”.

Åke Lind fortsatte att berätta om hur arbetet kommer bedrivas och tidplanen för det. Han poängterade att arbetsgruppen kommer lägga stor vikt vid information och dialog.

I tidningen Lion nr 3 kommer en första artikel att presenteras om arbetet med den nya distriktsindelningen och bakgrunden till varför. En webbsida kommer att öppnas där information successivt läggs ut. Efter GRs möte i februari kommer sidan att ha en dialogfunktion så att klubbar/medlemmar kan ställa frågor, lämna synpunkter, och arbetsgruppen lämnar svar. Han vädjade till guvernörerna att positivt föra fram information om detta arbete. För åker de hem och ritar ”dubbelstreck på den gamla kartan, då underlättar de inte för arbetsgruppen att komma fram till ett nytt beslut. ”Klockan klämtar, kära vänner, sade Åke retoriskt.”

Tidplanen för arbetet är, berättade han:

- Till GR mötet i februari 2011 ha framme ett förslag till beslut till Riksmötet 2011, som bygger på konsekvensanalys, för att gå vidare i arbetet. RM ska då ta ett inriktningsbeslut.
- Under hösten 2011 göra en klubbenkät.
- Till GR mötet i november 2011 ha en slutrapport.
- Till GR mötet i februari 2012 ha det färdiga slutdokumentet som ska beslutas av RM.
- Riksmötet 2012. Slutgiltigt beslut.
- 

GRO Sven-Arne inflikade att om inte vi gör något själva, kommer LCI tvinga oss genom sina beslut.

Diskussion och frågestund följde varefter GR applåderade arbetsgruppens hittills gjorda jobb.

### **Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

## § 61 Ny organisation Bilaga 114

GRO Sven-Arne redogjorde för en ny organisation som LCI berättade om på Europaforum i Bologna. I kortfattade drag innebär den att dagens organisation med MERL, som omfattar MDMO, MDRO, MDEO och MDLDC (multipeldistriktets medlems ordförande, retention ordförande, extension ordförande samt ordförande för ledar utbildning) ersätts av Global Member Team (GMT) och av Global Leader Team (GLT) denna organisation har trätt ikraft och att Lions i vissa länder har infört den nya organisationen bland annat Lions i Norge och i England.

1. AU föreslår GR att den nya organisationen införs i multipeldistriktet (MD101) och träder i kraft från och med verksamhetsåret 2011-2012. Distrikten ska införa motsvarande organisations förändring från samma tidpunkt.

VGRO Vivianne Eriksson inflikade att GRO Arne i Norge redan arbetar enligt denna organisation.

GRO Sven-Arne fortsätter med att till Riksvalnämnden säga, representerat på mötet av ordförande Annette- Eiserman Wikström, att de bör ge förslag på GMT och GLT vid Riksmötet

2011 i Kalmar samt att klubbarna ska uppmanas nominera till dessa poster. Annette Eiserman-Wikström inflikade att det även borde innebära ändringar i stadgar.

**Beslut:**

GR beslutad enligt AU:s förslag. I övrigt noterade GR informationen och lade den till handlingarna

§ 62 **Club Excellence Process**

GRO Sven-Arne berättade att LCI har tagit fram ett material som ska användas för att skapa ett bättre inre liv i klubbarna och även hjälpa till med att finna förutsättningar till att starta nya klubbar. Materialet heter Club Excellence Process. Det har vid första jämförelsen stora likheter med Verktygslådan som FUU arbetar med. Troligen behöver materialet anpassas till svenska förhållanden och delar av det som hittills gjorts i Verktygslådan kan överföras till detta material. GRO Sven-Arne konstaterade att på sikt kanske arbetet med verktygslådan kan läggas ned. Materialet som presenterades vid Europa Forum väckte stort intresse och samtliga som deltog i seminariet talade om att de skulle införa Club Excellence Process. Lions i England har redan startat införandet av Club Excellence Process och de presenterade sitt material vid seminariet.

Första helgen i december kommer 2:e VDG Christer Persson, 2:e VDG Per Otterstam och PDG Kent Benediktsson att delta i en konferens om Club Excellence Process.

**Beslut:**

GR noterade informationen och lade den till handlingarna samt sade att man avvaktar kommande information innan vidare beslut.

§ 63 **Utebildarna** Bilaga 79

GRO Sven-Arne redogjorde för att ett företag, Utebildarna AB, tagit kontakt med Lions för att höra om intresse göra gemensam aktivitet, se bilaga till handlingarna.

**Beslut:**

1. GR beslutade att det är upp till varje distrikt att kontakta Utebildarna om distriktet vill göra en gemensam aktivitet med dem.

§ 64 **Specsavers** Bilaga 86

GRO Sven-Arne berättade om aktuell status för decemberkampanjen, där klubbarna och Specsaversbutikerna tillsammans ska samla in glasögon till behövande. Sven-Arne berättade också att de ursprungliga planerna hos Specsavers om en ytterligare aktivitet, ”skolaktiviteten”, är högst osäkert, detta beroende på att Specsavers i stort bytt ut hela sin ledning och det är möjligt att de har andra planer.

Han poängterade för distriktsguvernörerna att det är viktigt att de utser en distriktsansvarig för aktiviteten Specsavers, och att det kan vara lämpligt att de utser IRC som ansvarig för aktiviteten på distriktsnivå. På multipelnivå är det IRD Alf som är ansvarig mellan distrikt och MD.

Sven-Arne berättade att om det blir väldigt mycket glasögon som kommer in och Vision For All inte kan ta emot alla, får vi använda Lions glasögondepåer i Europa.

DG Per frågade vad de 3 kronorna per besök i butik som ska tillfalla Lions MD ska gå till.

DG Anna-Maria menade att det är bra om dessa pengar kan gå till optiker som ska ut i världen, då klubbar idag får många brev med vädjan om pengar från Vision For All för detta ändamål.

DG Eva frågade om man vet hur många kunder Specsavers har.

DG Paul berättade att när han varit på studiebesök så har han hört klubbar som menar att vad får Lions för detta, ”vi har ju samlat in glasögon hela tiden”.

GRO Sven-Arne menade att det är PR i första hand vi får en annonskampanj i 80 tidningar över hela landet.

Redaktör Maud Nordell inflikade att branschtidningen Resumé (för reklamfolk) haft en artikel om Lions och Specsavers kampanj.

DG Anna-Maria frågade om avtalet mellan Lions och Specsavers handlade om en viss tid.

GRO Sven-Arne svarade att det löper 1 år i taget ska sägas upp tre månader före avtalstidens utgång. Han sade också att hur vi använder av de pengar vi får från Specsavers är ett beslut vi ska ta i Guvernörsrådet.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§ 65** Röda Fjäders Barndiabetes – avtal och avsiktsförklaring Bilagor 76, 77  
PDG Jan Granlund, ordförande för arbetsgruppen Röda Fjäders 2012/2013 som ska stödja forskning om barndiabetes berättade om arbetsgruppens arbete hittills. Att insamlingsmålet är 13 miljoner och att ändamålskostnaderna ska hållas låga bland annat genom att de Röda Fjädrar som inte användes vid senaste RF insamling ska användas vid denna insamling.  
PDG Jan presenterade projektets avsiktsförklaring bilaga 77. GRO frågade guvernörerna om de kunde godkänna avsiktsförklaringen. Guvernörerna svarade att den var ok.  
Därefter diskuterades det föreslagna samarbetsavtalet (bilaga 76) med Barndiabetesfonden. Det gjordes några ändringar i det föreslagna avtalet, därefter frågade GRO om guvernörerna kunde godkänna avtalet med de föreslagna ändringarna.  
PDG Jan tog även upp frågan om att Lions inte ska delta i Världens Barn det år som Röda Fjäders genomförs. DG Paul replikerade på detta att han tycker sig ha uppfattat av klubbarna att "Världens Barn inte tar så mycket krut av klubbarna och att V Barn ger Lions mycket PR."  
DG Monica menade att hon hade hoppats på en kort kampanjtid för Röda Fjäders.

**Beslut:**

1. GR beslutade att godkänna avsiktsförklaringen och samarbetsavtalet och att GRO tecknar båda handlingarna.

**§ 66** Tidningen The Lion  
GRO berättade att The Lion nummer 2, som är distribuerad, har 24 sidor samt att AU även beslutat att nummer 3 inför jul ska innehålla 24 sidor. Han har bett medlemmarna att lämna synpunkter på tidningens innehåll. GRO värdade till guvernörerna om att de vid sina klubbbesök ber om synpunkter på tidningen.  
DG Eva sade att hon hört positiva reaktioner från klubbarna.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§67** Reviderad informationsfolder  
GRO Sven-Arne inledde med att berätta att en informationsfolder som funnits i några år är i behov av revidering. Redaktör Maud Nordell fyllde på med vad som reviderats bland annat har det förts in lite text om Lions Quest.

**Beslut:**

1. GR gav okej till att trycka den reviderade informationsfoldern.

**§ 68** Delegatresan  
GRO Sven-Arne berättade om upphandlingen att fyra reseföretag lämnat offerter och att AU beslutat att Winslow Travel AB ska få ha hand om delegatresan till Convention, de hade lämnat det för Lions förmånligaste priset. GRO frågade guvernörerna om de gått ut med delegatresan i distrikten och fick ett jakande besked.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§ 69** Projekt Moshi Bilagor 94, 95  
IRD Alf Bakken berättade om projekt Moshi, att det är igång och att första utbetalningen gjorts, se bilaga.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**§70** Utbildningsråden  
IPGRO Jan Lofjård berättade att han genom att titta i äldre protokoll förstått att det finns ett utbildningsråd som är tillsatt av guvernörsrådet för ett antal år sedan. I dagsläget finns alltså två utbildningsråd, båda tillsatta av GR.  
En lång diskussion följde varefter GRO säger att han uppfattat tre förslag till beslut:

1. AUs förslag om att avsätta nya utbildningsrådet.

2. DG Anna-Marias förslag att avsätta gamla utbildningsrådet.
3. GRO Sven-Arnes förslag om att avsätta båda med tanke på kommande förändring med GMT och GLT.

**Beslut:**

1. GR beslutade att avsätta båda utbildningsråden.

Reservation:

DG 101-A och DG 101-B reserverar sig mot beslutet.

§ 71 **NSR dokument omarbetade** Bilagor 80, 81, 82, 83, 84

GRO Sven-Arne redogjorde för innehållet i de omfattande bilagorna om NSR. Han sade bland annat att han är kritisk till att Finland i förhållande till övriga nordiska deltagare betalar mindre till NSR, att han inte delar en önskan inom NSR att gå över till engelska som språk istället för skandinaviska och att han överhuvudtaget inte fått svar på vem som gett uppdraget att skriva om styrdokumentet för NSR. Sveriges Lions representant i NSR AU (arbetsutskott) Alf Bakken fyller i med lite bakgrund, om att varje NSR möte kan besluta just för det mötet att språket ska vara engelska.

En lång diskussion utbryter om språket och om vitsen med NSR överhuvudtaget, bland annat vad är avsikten med NSR.

GRO Sven-Arne bad sedan guvernörsrådet om mandat att på NSR mötet i januari 2011 få driva följande frågor:

1. Att skandinaviska som språk behålls.
2. Att NSR AUs ordförande inte ska få åka på Europaforum, CC möte i november samt Convention på NSRs bekostnad.
3. Att avgiften till NSR blir lika för alla NSR länder.

**Beslut:**

1. GR beslutade enligt GRO Sven-Arnes förslag ovan.
2. GR beslutade att ge VGRO Vivianne i uppdrag att komma med förslag på kostnadseffektivt anordnande av "Hospitality Room", arrangerat av de nordiska lionländerna, på Convention.

§ 72 **Motion från LC Vindeln** Bilaga 85

GRO Sven-Arne berättade att AU på sitt möte i Kalmar använde lång tid vid mötet för att försöka bena ut denna motion. Man beslutade till sist att fråga PID Heinz Ondrejka om hjälp med att reda ut de olika förslagen som motionen innehåller. Motionen kommer att tas upp igen på GR mötet i februari.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

§ 73 **Riksmötestrycket** Bilagor 57, 58, 59

GRO Sven-Arne berättade att AU kommer att ta upp frågan om Riksmötestryck på sitt nästa möte i december.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

§ 74 **Riksmötet**

GRO Sven-Arne berättade att Riksmötet 2011 verkar bli som vanligt trevligt och välordnat, väl genomtänkt och att hotellen ligger nära till de platser deltagarna ska gå till.

Under denna punkt blev det diskussion om ID kandidater. (ID kandidater = kandidater till internationella styrelsen.) Regelverket klargjordes, t.ex. att de som nomineras från klubbarna sätts i karantän från sina uppdrag i Multipeldistriktet från och med den 1 januari 2011.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

§ 75 **Världens Barn**

GRO Sven-Arne redogjorde för resultat av årets insamling. Han sade också att frågan om profilprojekt kommer tas upp på nästa GR möte i anslutning till NSR. DG Eva visade ett

Justeras: \_\_\_\_\_/\_\_\_\_\_

bildspel hon gjort som förklarar för klubbar i korta drag Världens Barn. GRO tackade DG Eva för presentationen och frågade om materialet kunde distribueras till de Guvernörer som så önskade.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

§ 76

**Reseavtal**

Controller Björn berättade att Sveriges Lions slutit avtal med Winslow Travel. Ett avtal som är bra för Lions och som kommer att reducera resekostnaderna för oss, sade Björn. Björn lovade också att kontrollera en del oklarheter i avtalet med Scandic.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

§ 77

**Övriga frågor**

**A. Handboken**

GRO Sven-Arne sade att guvernörerna är välkomna att senast sista februari komma in till redaktionen med ändringar, uppslag på tillägg etc. till Handboken. Han sade också att det redan nu identifierats att reglerna för bästa lionklubb ska in och anvisningar om hur driva projekt ska in.

**Beslut:**

1. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**B. Insamling Pakistan**

GRO Sven-Arne berättade att Sveriges Lions hittills bidragit med 735 000 kronor till Pakistan och 5 miljoner till Haiti. Controller Björn inflikade att Sveriges Lions Hjälpfond fått in 97 525 kr från allmänheten till Pakistan och 5 230 kr till Haiti. Siffrorna har han fått från Stiftelsen Sveriges Lions Hjälpfond. Redaktör Maud inflikade också att Lions fått gratisannonser (pluggannonser) i rikstäckande Expressen, Kvällsposten och GT – värt omkring 50 000 kronor - med vädjan om hjälp från allmänheten till Pakistan, vilket troligen är orsaken till det Björn redovisar.

**Beslut:**

2. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**C. Yrkande från 101-S** Bilaga 108

Distrikt 101-S yrkar enligt bilagan på;

1. Alla klubbar tillhandahålles webbplats
2. Enhetliga e-postadresser
3. Att MD presenterar en nationell strategi för användandet av nya media

GRO Sven-Arne svarade att angående

1 finns det flera olika lösningar, som har presenterats klubbarna, bland annat har [www.lionsclubs.org](http://www.lionsclubs.org) en webblösning för alla klubbar som är gratis för klubbarna att använda.

2 svarade han att här måste detta lösas per distrikt och att en person måste administrera.

3 detta var ju ett av de mål vi hade i verksamhetsplanen och att Lions MD idag redan arbetar med nya media, finns på FaceBook, film ligger ute på Youtube, bilder på FLICKr och man kan läsa nyheter på MDs hemsida i mobilen samt att Lions via samarbetet med Världens Barn kunnat få en ”app” till Iphone till en billig kostnad, jämfört vad det skulle kostat om Lions hade gjort utvecklingen av ”appen” självt.

**Beslut:**

3. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**D. LCIF**

PID Jan-Åke Åkerlund visade ett bildspel om LCIF. Han berättade även om LCIF, vad organisationen arbetar med etcetera. Jan-Åke började med att berätta att ofta hör han från klubbarna när det kommer på tal att sända pengar till LCIF: ”Vi vill inte sända pengar till USA.” Men det är inte att sända pengar till USA, bemötte han, LCIF arbetar med service



globalt under devisen - Lokal service, global påverkan - inom följande områden: Syn, handikapp, god hälsa, ungdomar och katastrofhjälp samt Lions Quest som idag finns i 50 länder och som nått 11 miljoner ungdomar. Han berättade också att 70 % av finansieringen sker genom utmärkelsen Melvin Jones.

**Beslut:**

GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**E. Hjälpfonden**

Fråga om Hjälpfonden nu var medlemmar i FRI. Controller Björn svarade att han trodde att de var medlemmar numera.

**Beslut:**

GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**F. Baltic Sea Lions**

DG Anna-Maria informerade att Distrikt 101 A kommer att lämna Baltic Sea Lions. Skälet var att inget annat distrikt med gräns till Östersjön var intresserad av att delta.

**Beslut:**

GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**G. Natascha Andersson**

DG Anna-Maria sade att klubbar i deras distrikt får tiggARBREv av Natascha Andersson till sitt projekt "Tjernobylybarn". Distriktet känner tveksamheter inför detta projekt. Man undrar om det verkligen är de som bäst behöver som får komma till detta läger. DG Berndt berättar att deras distrikt för några år sedan gjort en utredning. GR vill initiera en ny utredning.

**Beslut:**

6. GR beslutade att ge Berndt Fors i uppdrag att göra en ny utredning och komma tillbaka till GR på februari-mötet 2011.

**H. Orkester Norden**

GRO Sven-Arne berättade att Orkester Norden har ekonomiska problem. De norska huvudmännen vill ha hjälp med att täcka sina underskott och förhandlingar med en norsk kommun pågår. Danmark kommer att ta över ansvaret år 2012.

**Beslut:**

GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**I. Teckningstävling**

GRO Sven-Arne uppmanade distrikten att sända in en teckning, som de valt ut bland sina deltagande klubbar, till MD 101. AU kommer att på decembermötet välja ut den teckning som ska bli Sveriges Lions bidrag i den internationella tävlingen.

**Beslut:**

8. GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**J. Övrigt**

GRO Sven-Arne berättade att han mottagit information från LCI om att det finns bidrag att söka därifrån vid nystart av klubb, 250 dollar, gäller även Campus-klubb.

**Beslut:**

GR noterade informationen och lade den till handlingarna.

**Utanför dagordningen:**

På söndagen avhandlade GR ett antal debattämnen utan att ta några beslut i frågorna.

- A. Miljö
- B. Påverkanstorg
- C. Närradion

**A. Miljö**

PID Jan-Åke tog upp den motion som LC Stockholm skrivit om miljö och som Riksmötet 2009 beslutade sända till LCI. Motionen har skickats in den hade titeln: "En global insats för fred och miljö". LCI har svarat att de skulle ta upp den för behandling vid styrelsemötet i oktober. Något svar har ännu inte kommit men PID Jan-Åke menar att motionen satt sina spår vid LCI. LCI har lyft fram miljö frågan i olika sammanhang, och tyckte därmed att motionen haft "en viss framgång".

PDG Kent Benediktsson inflikade att det projekt som drivs av distrikt 101-S i Tanzania "Lions Rent Vatten" är ett projekt i motionens anda. Han berättade att den första brunnen är borrhärdad och klar.

### **B. Påverkanstorg**

Controller Björn berättade erfarenheter från när deras distrikt, 101-VG, genomförde påverkanstorg vid distriktsmötet. Distriktsrådet hade innan tagit ut några punkter som man anordnade stationer vid. På stationerna fanns frågan belyst och en moderator för att få igång dialogen. En timme innan själva förhandlingarna anordnade man påverkanstorget.

Vid själva förhandlingen sedan så uteblev långa diskussioner och debatter och mötet biföll några av besluten som bedömts som kontroversiella. Medlemmarna hade fått insikt och kunnat debattera frågorna innan.

Vid utvärderingen visade det sig att samtliga som deltog i distriktsmötet var oerhört positiva till påverkanstorget. "Positivt med att få vara delaktig i beslut." "Socialt viktigt", var några av åsikterna från medlemmarna. Björn poängterade att vid anordnande av detta behövs en stor lokal.

DG Ola inflikade att de döpt om det till "inflytandetorg" istället.

DG Eva berättade om sina erfarenheter med påverkanstorg. Distrikt 101-S vittnar också om ett positivt resultat. Hon sade att 100 % av de deltagande medlemmarna var oerhört positiva.

DG Paul inflikade att det upplevts mycket positivt vid 101SV DM i våras. Besluten som togs var väl förankrade hos medlemmarna. Bara positiva reaktioner möttes.

GRO Sven-Arne sade att på Riksmötet 2013 i Åre ska påverkanstorg genomföras. Eventuellt kan det även testas på Riksmötet i Gävle, har arrangörerna där aviserat, om det är så att det går att hitta en lokal som är lämplig. Lion Bertil Tunje från LC Borås/Ullsaxen, som är den som skrev motionen om påverkanstorg som gick igenom på Riksmötet, står till förfogande till dem som vill ha råd om arrangemanget.

### **C. Närradio**

VGRO Vivianne Eriksson berättade om att LC Österåker sänder närradio. Bra reklam för Lions flera gånger i veckan. Hon uppmanade att intresserade klubbar kan tänka på denna möjlighet då närradion finns över hela Sverige.

DG Eva Persson visade sedan ett bildspel om kommunikation innan punkten 78.

## **§ 78 Nästa möte**

Blir i anslutning till NSR 2011.

### **Beslut:**

GR noterade detta och lade informationen till handlingarna.

## **§ 79 Avslutning**

GRO tackade alla närvarande för ett gott engagemang och goda debatter.

DG Paul fick en applåd för GR arrangemanget i Ängelholm. GRO Sven-Arne fick en applåd för sin roll som guvernörsrådets ordförande för detta möte.

GRO Sven-Arne avslutade därefter mötet.

Sekreterare:  
Maud Nordell

GRO:  
Sven-Arne Wennerberg

Justeras:  
DG 101-SV Paul Månsson

DG 101-SM Per Nilsson